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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  

 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 14. oktober 2021.  

Spørgsmål nr. 52: 

Hvordan vil regeringen sikre, at man får flere bofællesskaber? Foreligger der en ana-

lyse, der viser efterspørgslen? 

Svar: 

En af de væsentlige barrierer for, at der bygges flere bofællesskaber, er, at der er be-

grænset viden om, hvordan man etablerer dem. Regeringen ønsker at fremme bygge- 

og bofællesskaber og har derfor i udspillet Tættere på II – Byer med plads til alle fore-

slået, at der afsættes 3 mio. kr. i 2022-24 til oplysning og vejledning om etablering af 

bygge- og bofællesskaber. 

Indenrigs- og Boligministeriet vil inden længe offentliggøre en rapport fra arbejds-

gruppen om fremme af bygge- og bofællesskaber, der blev nedsat som følge af Grøn 

Boligaftale 2020, hvor det blandt andet foreslås, at der oprettes en central vejlednings-

indsats. 

Realdania har med udgangspunkt i VIVE’s ældreundersøgelse fra 2016 tidligere vurde-

ret, at der er 80.000 ældre i Danmark, som ønsker at bo i et seniorbofællesskab. In-

denrigs- og Boligministeriet kender ikke til konkrete analyser af efterspørgslen efter 

bofællesskaber, som er udarbejdet i ministerierne. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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